
UNITER a stabilit juriul de
anul acesta al Galei HOP!
27 august 2018 10:38

UNITER  anunță  juriul  de  concurs  pentru  ediţia  a  XXI-a  a
evenimentului mult așteptat de tânăra breaslă teatrală – GALA
TÂNĂRULUI ACTOR, HOP. Cei 27 de concurenți, care la audiții au
străbătut călătoria prin universul lui Pirandello alături de
Andreea Bibiri, Andrei și Andreea Grosu și Șerban Pavlu, ajung
în punctul culminant al unui drum frumos către formarea lor
profesională: întâlnirea cu sinele, cu un public avizat, cu
emoția concursului.

Juriul care va decide laureații Galei HOP 2018 este format
din:

FELIX ALEXA – regizor, ROBERTO BACCI – regizor, FLORIN PIERSIC
JR. – actor, ANCA SIGARTĂU– actriţă, COSMINA OLARIU – actriță,
câştigătoarea Premiului „Ştefan Iordache”, ediţia 2017.

La Costineşti juraţii vor alege câştigătorii din acest an
pentru următoarele premii:

Premiul „Ştefan Iordache”, marele premiu al Galei HOP

Premiul pentru cea mai bună actriţă, secţiunea individual

Premiul pentru cel mai bun actor, secţiunea individual

Premiul „Cornel Todea” pentru cea mai bună trupă de actori

Premiul „Sică Alexandrescu”, Premiul special al juriului
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Publicul va decide premiul său. Este aşteptat să participe
direct la Gală, urmărind transmisia livestreaming a întregului
concurs pe www.galahop.ro şi apoi să voteze favoriţii.

Până la debutul concursului însă, publicul este invitat să îi
cunoască  pe  protagoniştii  din  acest  an.  Zilnic,  pe
www.galahop.ro găsiţi noutăţi şi mini-interviuri, iar începând
cu data de 13 august puteți urmări campania interactivă de
prezentare a tinerilor concurenţi din acest an.

Urmăriţi-i pe www.galahop.ro, dar fiţi alături de ei şi pe
facebook (https://www.facebook.com/GalaHopGalaTanaruluiActor )
şi pe contul oficial de YouTube al UNITER (UNITER ROMANIA).

Ședință  la  Primărie:  mai
multe  documentații  tehnico-
economice, pe ordinea de zi!
27 august 2018 10:38
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La început de septembrie, la
Tuzla, are loc cea de a treia
ediție Săptămânii Culturale
27 august 2018 10:38
În perioada 3-7 septembrie, la Tuzla, va avea loc cea de a
treia ediție a evenimentului Săptămâna Culturală, organizat de
Primărie, prin compartimentul de specialitate Cultură, sport,
religie și activităti pentru tineret – Centrul pentru Tineret
„Ion Creangă” si Consiliul Local ale comunei.
Programul manifestării este următorul:

– Luni, 03 septembrie – concurs de desen
– Marti, 04 septembrie – spectacol si targ cu scop caritabil,
sustinut de copiii de la Scoala de Vara -Tuzla 2018- CPT „Ion
Creangă”
– Miercuri, 05 septembrie – vernisaj, invitat artist plastic
Mihaela Florescu
– Joi, 06 septembrie -prezentari si lansare de carte 
– Vineri, 07 septembrie – Spectacol-eveniment
În  cadrul  Săptămânii  Culturale  se  va  derula  tabăra
internațională  „Poezie  Vie”,  al  cărei  organizator  este
„Directia 9 ” și „Cenaclul Stratonis”.

 

Pentru  remedierea
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unei  avarii,  RAJA  a  fost
nevoită  să  întrerupă
furnizarea  apei  potabile  la
Cernavodă
27 august 2018 10:38

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  la  conducta  de
alimentare cu apă, cu diametrul de 150 mm, de pe strada Mircea
cel Bătrân, din orașul Cernavodă, RAJA SA a fost nevoită să
întrerupă furnizarea apei potabile astăzi, 25 august 2018, în
intervalul orar 14,00- 17,00.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  de  pe  străzile:
Mircea cel Bătrân, Răsăritului, Cuza Vodă, C. D. Gherea.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonă,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.
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Pentru  remedierea  unei
avarii, RAJA a fost nevoită
să întrerupă furnizarea apei
potabile pe Bulevardul Mamaia
din Constanța
27 august 2018 10:38

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită   pe  conducta   de
alimentare  cu  apă,  cu  diametrul  de  100  mm,  de  pe  strada
Ghiocei, din municipiul Constanța, RAJA S.A a fost nevoită să
întrerupă furnizarea apei potabile, astăzi 25 august 2018, în
intervalul orar 14,00 – 17,00.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  potabile  consumatorii  din
perimetrul delimitat de străzile: Bulevardul Mamaia – Soveja –
Semănătorului – Dd. Al. Lăpușneanu precum și cei arondați
punctelor termice 54, 55 și 56.

Ne cerem scuze tuturor abonaților afectați de lipsa apei, pe
care îi asigurăm că echipele RAJA fac tot posibilul pentru
remedierea avariei și reluarea furnizării apei într-un timp
cât mai scurt.
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RAJA  a  modernizat  Stația
pentru Tratarea apei potabile
Palas, investiție în valoare
totală de 593.184.990 euro
27 august 2018 10:38

Demararea la nivel naţional a programelor cu fonduri europene
a reprezentat pentru RAJA SA un pas spre viitor, constituind
premisele unei dezvoltări regionale, structurale și economice,
dar și a unui mediu mai bun. Compania noastră s-a implicat în
mod  semnificativ  în  absorbţia  fondurilor  europene,  prin
derularea  de  proiecte  care  să  asigure  îmbunătăţirea
standardelor de viaţă a populaţiei şi de protecţie a mediului.

Una dintre investițiile importante realizate de RAJA SA, prin
Programul  Operațional  Sectorial  de  Mediu  2007-  2013,
Reabilitarea  și  modernizarea  Stației  pentru  Tratarea  apei
potabile Palas, a fost finalizată, conducând la îmbunătățirea
infrastructurii în sectorul de apă potabilă, în beneficiul
sănătății  populației  Municipiului  Constanța.  Aceasta  va  fi
inaugurată pe data de 31 august 2018, ocazie cu care va fi
semnat și Contractul de Finanțare a Proiectului Regional de
dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată în aria de
operare a RAJA SA în perioada 2014 -2020,  în cadrul Programul
Operațional Infrastructură Mare 2014 -2020.

În valoare totală de 593.184.990 euro, reprezentând cca. 20 %
din valoarea alocată Axei Prioritare 3 din cadrul Programului,

https://editiadesud.ro/raja-a-modernizat-statia-pentru-tratarea-apei-potabile-palas-investitie-in-valoare-totala-de-593-184-990-euro/
https://editiadesud.ro/raja-a-modernizat-statia-pentru-tratarea-apei-potabile-palas-investitie-in-valoare-totala-de-593-184-990-euro/
https://editiadesud.ro/raja-a-modernizat-statia-pentru-tratarea-apei-potabile-palas-investitie-in-valoare-totala-de-593-184-990-euro/
https://editiadesud.ro/raja-a-modernizat-statia-pentru-tratarea-apei-potabile-palas-investitie-in-valoare-totala-de-593-184-990-euro/


proiectul vizează dezvoltarea de investiții în infrastructura
de apă potabilă, canalizare și tratarea apei uzate pe raza a
52  de  Unități  Administrativ  Teritoriale,  respectiv  91  de
localități  din 6  județe: Constanța, Ialomița, Călărași,
Dâmbovița, Brașov și Ilfov. Programul va fi implementat prin
50 de contracte de lucrări și 4 contracte de servicii.

 

Damen Shipyard Mangalia caută
specialist  în  relații
publice!
27 august 2018 10:38
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Elevi din Republica Moldova,
în  vizită  la  Primăria
Mangalia
27 august 2018 10:38
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O delegaţie de elevi moldoveni se află în aceste zile la
Mangalia, vizită ce se înscrie în proiectul de parteneriat
educațional intitulat ”De la Nistru pân-la Mare”, prilejuit de
Centenarul Marii Uniri. Grupul de elevi ai claselor a IV-a de
la Gimnaziul ,,A. Lupașcu” Volovița/Soroca, împreună cu elevii
parteneri  din  cadrul  Școlii  Gimnaziale  ”Gala  Galaction”,
însoțiți de directorii celor două instituții școlare- prof.
Adriana Popescu și prof. Svetlana Rahimov, precum și de alte
cadre didactice și părinți, au vizitat Primăria şi au avut o
întâlnire  cu  primarul  oraşului,  Radu  Cristian.  În  cadrul
întâlnirii,  primarul  Mangaliei  a  vorbit  elevilor  despre
obiectivele turistice care pot fi vizitate atât în Mangalia,
cât și în stațiuni. Totodată, edilul a mulţumit oaspeţilor că
au fost interesaţi să cunoască Mangalia şi vestigiile istorice
din  Dobrogea.  La  rândul  lor,  oaspeții  de  peste  Prut  au
mulțumit tuturor celor implicați în acest proiect, menţionând
ospitalitatea cu care sunt primiţi pe parcursul vizitelor. De
asemenea,  copiii  au  avut  prilejul  să  cunoască  patrimoniul
cultural și istoric al Mangaliei și împrejurimi, să meargă la
plajă, să se plimbe cu vaporașul și să viziteze mai multe
obiective  turistice  din  oraș  și  stațiuni,  precum  și
Delfinariul  și  Planetariul  din  Constanța.  Conform  cadrelor
didactice  din  cele  două  țări  partenere,  scopul  acestui
parteneriat îl constituie promovarea unității de credință, de
neam și de cultură, având drept obiective constituirea unei
echipe de profesori și elevi, care să promoveze același ideal,
oferirea  posibilităţii  de  a  cunoaşte  diferite  aspecte  ale
vieţii  din  mediul  rural/urban  pentru  copiii  implicaţi  în
proiect, promovarea dialogului şi a comunicării între elevii
celor  două  şcoli  implicate  în  acest  proiect,  dezvoltarea
cooperării  şi  colaborării  între  cadrele  didactice,  dar  și
organizarea de activităţi educative extraşcolare cu tematică
specifică. Proiectul se derulează timp de doi ani, promovând
idealul de credință în unire, tradițiile și obiceiurile comune
și păstrarea neîntinată a portului popular.



Moscheea  EsmaHan  Sultan  din
Mangalia sărbătorește 10 ani
de la reabilitare
27 august 2018 10:38

Primăria  Municipiului  Mangalia
organizează,  duminică,  26
august,  un  spectacol  aniversar
dedicat  comunitătii  musulmane,
cu ocazia sărbătoririi a 10 ani
de  la  reabilitarea  Moscheii
EsmaHan  Sultan  din  localitate.
În ziua respectivă, începând cu

ora 11.00, toți cei interesați de istoria celui mai vechi
lăcaș  de  cult  musulman  din  România,  pot  participa  la
deschiderea  evenimentului,  care  va  avea  loc  în  incinta
moscheii. În cadrul manifestărilor, oficialități de la nivel
local  și  național,  precum  și  reprezentanți  ai  comunității
musulmane vor susține alocuțiuni prin care vor evoca trecutul
monumentului istoric din sudul județului Constanța. Totodată,
va fi oficiată o slujbă de pomenire în memoria ctitorilor
geamiei și a etnicilor musulmani trecuți în neființă de-a
lungul timpului.

După manifestările de la moschee, seara, începând cu orele
18.00, pe scena exterioară a Casei de Cultură, vor susține
recitaluri  și  momente  artistice  mai  mulți  soliști  și
ansambluri, printre care: Güneş, Can Su, Delikanlilar, Faik
Ialcin.  Invitatul  special  al  manifestării  artistice  va  fi
Claudia  Pavel  (Cream),  cunoscuta  cânăreață  născută  în
Mangalia.
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Moscheea  Esmahan  Sultan,  cu  o  bogată  tradiţie  istorică,
religioasă şi culturală a fost ctitorită de Esma-Han, fiica
Sultanului Selim al-II-lea şi dată în folosinţă în anul 1525.
Lăcașul de cult este un monument de arhitectură în stil maur,
având un stil aparte faţă de construcţiile de cult turceşti
din Dobrogea. În anul 2008, au avut loc lucrări de refacere
din temelii a moscheii. Prețul lucrărilor a fost de peste un
milion de euro, sumă suportată în întregime de Capa Tunc, fost
bancher  și  proprietar  al  unui  mall  din  București,  care  a
decedat anul trecut. În semn de recunoștință pentru gestul
fostului om de afaceri, comunitatea turco-tătară din Mangalia
îi aduce un omagiu, sărbătorind un deceniu de la reconstrucția
lăcașului de cult.

Ateliere  tematice  privind
zona costieră, la Mangalia
27 august 2018 10:38

 Primăria Municipiului Mangalia a încheiat un acord de
colaborare cu Universitatea de Arhitectură și Urbanism „Ion

Mincu” din București, în vederea asigurării suportului necesar
desfăşurării  unui  atelier  tematic,  care  va  avea  loc  la
Mangalia, în perioada 16-24 septembrie, parte a proiectului
CO-LAND. În această perioadă, mai multi studenti din România,
Germania, Estonia, Belgia și Italia, vor efectua studii de caz
pe tot litoralul sudic al Mării Negre, tema propusă fiind
aceea de a activa infrastructura verde și albastră pentru
dezvoltarea  durabilă  a  interfeței  urban-terestre,  conform
cerințelor  proiectului.  În  acest  sens,  primarul  Mangaliei,
Cristian  Radu,  a  primit  vizita  reprezentanţilor  factorilor
implicaţi în dezvoltarea acestui proiect, respectiv: conf. dr.
arh. Gabriel Pascariu din cadrul UAUIM, as. univ. Irina Florea
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Saghin  din  cadrul  Universității  ”Ovidius”,  Ellen  Fitzer,
reprezentant  al  Universității  HfWU  Nürtingen-Geislingen  din
Germania.  În  cadrul  întrevederii,  s-a  discutat  despre
activitățile studenților care vor aplica strategii de lucru,
pe  mai  multe  planuri  de  dezvoltare  a  orașului  și
împrejurimilor,  privind  mobilitatea  urbană,  spațiile  verzi,
transportul public, patrimoniul natural și conceptul de turism
durabil, peisajul productiv și protecția mediului, etc. Acest
parteneriat  ar  putea  sta  la  baza  demarării  unor  proiecte
gândite din altă perspectivă de tinerii studenți pentru a
dezvolta  zona  urbană  și  costieră,  prin  planificări  ale
peisajului  din  zona  costieră  și  împrejurimi.  Prezent  la
discuții, consilierul local Nicoleta Griguță a declarat că
”prin  acest  proiect  se  urmărește,  totodată  crearea  de
oportunități  de  colaborare  inter-instituțională  pe  termen
mediu și lung, conceperea de strategii europene de dezvoltare
urbană, biodiversitate și circuit turistic care să fie liantul
dintre infrastructura verde și albastră”. Proiectul CO-LAND –
INCLUSIVE  COSTAL  LANDSCAPES:  ACTIVATING  GREEN  AND  BLUE
INFRASTRUCTURE  FOR  SUSTAINABLE
DEVELOPMENT  OF  THE  URBAN-LAND
INTERFACE  este  un  Program
educațional  intensiv  pentru
studenți,  finanțat  prin
Programul  ERASMUS+  Key  Action
(KA)  2  –  Cooperation  for
innovation and the exchange of
good  practices,  componenta  „Parteneriate  strategice  în
domeniul  educației,  instruirii  și  sprijinirii  tinerilor”.
Lider  de  consorțiu  este  Universitatea  de  Arhitectură  și
Urbanism Ion Mincu / Facultatea de Urbanism, parteneri fiind:
Universitatea Ovidius Constanța, HfWU Nürtingen-Geislingen din
Germania, HSWT (Germania), Weihenstephan-Triesdorf (Germania),
EMU Tartu (Estonia), ULB Brussels (Belgia), Universita degli
Studi  di  Napoli  Federico  II  (Italia),  Institutul  LE:NOTRE
(Viena) și ISOCARP (cu sediul la Haga). Parteneri asociați
sunt  autoritățile  locale  din  România,  Belgia,  Estonia  și
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Italia.

Studiu  APC:   9  din  10
consumatori cred că până la
închiderea  tuturor  focarelor
de pestă porcină africană din
România  vor  fi  ucişi  şi
incineraţi  mai  mult  de
500.000 de porci!
27 august 2018 10:38
9 din 10 consumatori consideră că pesta porcină africană este
un act de bioterorism!

7  din  10  consumatori  cred  că  epizootia  de  pestă  porcină
africană ar trebui gestionată de CSAT!

9  din  10  consumatori  cred  că  până  la  închiderea  tuturor
focarelor de pestă porcină africană din România vor fi ucişi
şi incineraţi mai mult de 500.000 de porci!

8 din 10 consumatori cred că, consumul de carne de porc va fi
asigurat  în  luna  decembrie  2018  în  proporţie  de  90%  din
import!

9 din 10 consumatori cred că preţul la carnea de porc va
creşte cu 30% în perioada următoare!

6 din 10 consumatori consideră că pesta ovinelor şi caprinelor
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va afecta România până la finele anului 2018!

9 din 10 consumatori consideră că îngroparea porcilor ucişi va
afecta pânza de apă freatică!

9 din 10 consumatori consideră că crescătorii de porci din
mediul  rural  (exploatații  non  profesionale)  nu-și  cunosc
drepturile în situaţia apariţiei unui focar de pestă porcină
africană în localitatea de reşedinţă!

9 din 10 consumatori cred că soluţiile de dezinfecţie nu au
niciun efect în privinţa stopării extinderii pestei porcine
africane!

9 din 10 consumatori cred că sacrificarea porcilor sănătoşi de
către  proprietarii  de  animale  din  zona  rurală  în  vederea
consumului propriu nu va duce la extinderea pestei porcine
africane!

9 din 10 consumatori consideră că arderea lanurilor de porumb
din  zonele  afectate  de  pestă  porcină  africană  va  duce  la
apariţia foametei în zonele respective!

9 din 10 consumatori cred că vânarea integrală a prădătorilor
din zonele afectate va duce la dispariţia unor specii!

Asociaţia Pro Consumatori a realizat în perioada 4 august – 14
august 2018 un sondaj de opinie pe Facebook pentru a afla
părerea  consumatorilor  români  despre  epizootia  de  pestă
porcină  africană  din  România.  În  urma  prelucrării
răspunsurilor la cele 13 întrebări care au făcut obiectul
sondajului, s-au obţinut următoarele rezultate:

În opinia dvs., pesta porcină africană a fost introdusă1.
în România:
a) de porcul mistreț;2.
b) prin bioterorism.3.

Din  cei  545  de  consumatori  care  au  răspuns  la  această
întrebare numai 11% sunt de părere că pesta porcină africană



(PPA) a fost introdusă în România de porcul mistret, în timp
ce 89% consideră că PPA a fost introdusă în România prin
bioterorism.

Câți  porci  vor  fi  incinerați/îngropați  în  perioada2.
manifestării epidemiei de pestă porcină africană?
a)   mai puțin de 500.000;3.
b)   mai mult de 500.000.4.

În ceea ce priveşte numărul de porci domestici care vor fi
ucişi preventiv până la închiderea tuturor focarelor de pestă
porcină africană de pe teritoriul României, opinia celor 166
de respondenţi a fost următoarea: 10% cred că vor fi ucişi mai
puţin de 500.000 de porci, în timp ce 90% dintre respondenţi
consideră că vor fi ucişi mai mult de 500.000 de porci.

Epidemia de pestă porcină africană ar trebui gestionată3.
de către:
a)   Primul-ministru;4.
b)   CSAT.5.

La această întrebare au răspuns 147 de consumatori, şi numai
26% dintre respondenţi consideră că epizootia de pestă porcină
africană ar trebui gestionată de către Primul-ministru, în
timp ce 74% dintre respondenţi sunt de părere că această criză
trebuie să fie în administrarea Consilului Suprem de Apărare a
Ţării.

În  prezent,  50%  din  consumul  de  carne  de  porc  este4.
acoperit din importuri! Consumul de carne de porc în
luna decembrie 2018 va fi asigurat din importuri în
proporție de:
a)   70%;5.
b)   90%.6.

În ceea ce priveşte modul în care va fi asigurat consumul de
carne de porc în luna decembrie 2018, opinia celor 221 de
consumatori s-a structurat astfel: 17% dintre respondenţi sunt
de părere că necesarul de carne de porc va fi asigurat din



importuri în proporţie de 70%, în timp ce 83% cred că 90% din
consumul de carne de porc va fi acoperit din importuri.

Din cauza pestei porcine africane, prețul la carnea de5.
porc va crește în perioada următoare cu:
a)   15%;6.
b)   30%.7.

În privinţa creşterii preţului la carnea de porc proaspată
urmare a pierderilor de efective de porci domestici din cauza
epizootiei  de  pestă  porcină  africană,  opinia  celor  203
consumatori  s-a  structurat  astfel:  9%  dintre  respondenţi
consideră că preţul la carnea de porc va creşte cu 15% în
perioada  următoare,  în  timp  ce  91%  dintre  respondenţi  se
aşteaptă la o creştere a preţului la carnea de porc cu 30%.

La 250 de km de România, în Bulgaria, a fost confirmat6.
un  focar  de  pestă  a  rumegătoarelor  mici  (ovine,
caprine)! Credeți că această boală va afecta România în:
a)   2018;7.
b)   2019.8.

La această întrebare au răspuns 183 de consumatori, iar opinia
acestora s-a structurat astfel: 56% cred că pesta ovinelor şi
caprinelor va afecta România până la finele acestui an, în
timp ce 44% cred că această epizootie va afecta România în
anul 2019.

În  localitățile  rurale  cu  focare  de  pestă  porcină7.
africană, toți porcii au fost uciși și îngropați în una
sau mai multe gropi comune, după ce au fost stropiți cu
o soluție chimică. Credeţi că această măsură:
a)   va contamina apa;8.
b)   nu afectează mediul.9.

În lipsa incineratoarelor pentru neutralizarea porcilor ucişi
preventiv, s-a adnotat soluţia îngropării cadavrelor. Fiind
întrebaţi  despre  impactul  acestei  măsuri  asupra  mediului
înconjurător,  răspunsurile  celor  260  de  respondenţi  s-au



structurat astfel: 93% dintre aceştia consideră că îngroparea
a sute, mii de cadavre va polua pânza de apă freatică din
vecinătatea  gropilor  comune,  în  timp  ce  numai  7%  dintre
respondenţi consideră că această măsură nu va afecta mediul.

În  localitățile  din  mediul  rural  unde  s-a  confirmat8.
existența  unui  focar  de  pestă  porcină,  proprietarul
unuia sau mai multor porci are următoarele drepturi: să
solicite medicului veterinar buletinul de analize care
atestă  existența  unui  focar  de  pestă  porcină  în
localitatea respectivă, să li se cântărească animalele
ce urmează a fi ucise, să primească toate informațiile
legate de prețul per kg în viu ce urmează a fi plătit de
către DSVSA pentru animalul confiscat, în maxim câte
zile  poate  să  primească  compensație  pentru  porcii
confiscați. Credeți că cei din mediul rural primesc de
la  reprezentanții  autorităților  toate  informațiile
menționate mai sus?
a)   Da9.
b)   Nu10.

În  cazul  oricărei  epizootii,  ANSVSA  are  obligaţia  să-i
informeze corect, complet şi precis pe crescătorii de animale
din mediul rural. Fiind întrebaţi despre modul în care ANSVSA
şi alte autorităţi locale implicate în gestionarea acestei
crize  le-au  oferit  cetăţenilor  informaţiile  de  mai  sus,
răspunsurile celor 278 de respondenţi s-au structurat astfel:
6%  cred  că  cetăţenii  din  mediul  rural   au  primit  aceste
informaţii, în timp ce 94% sunt de părere că autorităţile nu
le-au oferit cetăţenilor aceste informaţii.

În opina dvs, care vor fi costurile totale cu eradicarea9.
pestei porcine africane în România?
a)  <500 milioane euro;10.
b)   >500 milioane euro.11.

Costurile totale cu eradicarea pestei porcine africane, în
opinia celor 130 de respondenţi, s-au structurat astfel: 22%



cred că vor fi mai mici de 500 milioane euro, în timp ce 78%
sunt de părere că aceste costuri vor fi mai mari de 500
milioane euro.

Una din acțiunile prin care se încearcă a se împiedica10.
extinderea pestei porcine africane în alte localități
situate  în  vecinătatea  zonelor  afectate  este  și
dezinfecția  tuturor  mașinilor  care  intră  și  ies  din
localitățile afectate. În opinia dvs, această soluție de
dezinfecție are efect în privința stopării extinderii
epidemiei în alte localități?
a)   Da;11.
b)   Nu.12.

Una din măsurile aplicate pentru a împiedica extinderea pestei
porcine africane este dezinfecţia tuturor maşinilor care intră
şi ies din localităţile aflate în carantină. Fiind întrebaţi
despre eficienţa soluţiilor de dezinfecţie, răspunsurile celor
198 de consumatori s-au structurat astfel: 12% cred că aceste
soluţii au efect în privinţa stopării epizootiei, în timp ce
88% sunt de părere că aceste soluţii nu au niciun efect în
privinţa stopării răspândirii pestei porcine africane.

Ce s-ar întâmpla dacă porcii sănătoși din zonele cu11.
pestă porcină africană (PPA) ar fi sacrificați de către
proprietari în vederea consumului?
a)   s-ar extinde PPA;12.
b)   NU s-ar extinde PPA.13.

O  altă  măsură  aplicată  de  autorităţi  pentru  a  împedica
extinderea pestei porcine africane este şi uciderea animalelor
sănătoase din localităţile cu focare de PPA. ANSVSA ne asigură
că pesta porcină africană nu afectează oamenii, neexistând
nici cel mai mic risc de îmbolnăvire pentru oameni, acest
virus având, însă, impact la nivel social și economic. Fiind
întrebaţi  dacă  sacrificarea  porcilor  sănătoşi  de  către
proprietarii  acestora  în  vederea  consumului  propriu  ar
contribui la extinderea sau nu a epizooţiei de pestă porcină,



răspunsurile celor 148 de respondenţi s-au structurat astfel:
5% cred că această măsură ar contribui la extinderea PPA, în
timp ce 95% sunt de părere că nu s-ar extinde PPA dacă s-ar
sacrifica porcii sănătoşi din zonele aflate în carantină în
vederea consumului propriu.

Ministrul agriculturii, Petre Daea, a semnat un ordin12.
care  prevede  arderea  lanurilor  de  porumb  din  zonele
afectate de pestă porcină africană (PPA)! Această măsură
va duce la:
a)   apariția foametei;13.
b)   stoparea extinderii PPA.14.

O altă măsură ce se va aplica în vederea stopării extinderii
PPA  este  arderea  lanurilor  de  porumb  prin  care  au  trecut
porcii mistreţi diagnosticaţi cu virusul PPA. Fiind întrebaţi
ce părere au despre această măsură, răspunsurile celor 196 de
respondenţi s-au structurat astfel: 95% sunt de părere că
această măsură va aduce foametea în zonele respective, iar 5%
cred că măsura contribuie la stoparea extinderii PPA.

Guvernul României a luat decizia ca în zonele afectate13.
de  pestă  porcină  africană  (PPA)  să  fie  împușcați
mistreții, lupii și orice alt animal sălbatic care are
funcția de sanitar al pădurii! Această măsură va duce
la:
a)   dispariția unor specii;14.
b)   stoparea extinderii PPA.15.

În  privinţa  uciderii  prin  împuşcare  a  tuturor  animalelor
sălbatice care au rolul de sanitar al pădurii, răspunsurile
celor 189 de respondenţi s-au structurat astfel : 91% cred că
această măsură va duce la dispariţia unor specii, în timp ce
numai 8% sunt de părere că măsura ar stopa extinderea PPA.

„Guvernul  României  prin  Ministerul  Afacerilor  Interne  care
coordonează  Centrul  Naţional  de  Combatere  a  Bolilor  nu  a
acţionat  preventiv,  înainte  de  apariţia  primului  focar  de



pestă porcină africană, prin aplicarea măsurilor preventive
specifice  prevăzute  în  “Planul  de  contingenţă  al  României
pentru pesta porcină africană”. Dovada cea mai puternică în
acest sens o constituie adoptarea la 1 august 2018 a unui
„Plan suplimentar de măsuri pentru combaterea pestei porcine
africane”,  decizie  tardivă  a  Guvernului  României  având  în
vedere explozia focarelor de pesta porcină până la acea dată
în regiunea de sud-est a României. Acest plan ar fi trebuit
aprobat înainte de apariţia primului focar de pestă porcină
africană în România, respectiv 31 iulie 2017. Pesta porcină
africană va provoca României pierderi impresionante care se
pot ridica la miliarde de euro. Distrugerea unor exploataţii
comerciale  cu  efective  mari  de  porci  provoacă  pierderi
însemnate în aval şi în amonte de acestea prin falimentarea
societăţilor comerciale care au avut legături economice cu
acestea,  adică  producătorii  de  furaje,  unităţile  de
abatorizare, micile afaceri cu produse tradiţionale, micile
magazine în care se realiza comercializarea acestor preparate
tradiţionale etc.” conf. univ. dr. Costel Stanciu, președinte
APC.

 

Pentru  remedierea
unei avarii, RAJA SA a fost
nevoită  să  întrerupă
furnizarea  apei  potabile  pe
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străzile Unirii şi Pescarilor
din Constanţa
27 august 2018 10:38

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  astăzi,  24
august 2018, pe conducta principală de alimentare cu apă, cu
diametrul de 150 mm, de la intersecția străzilor Pescarilor cu
Lt. Economu, din municipiul Constanța, RAJA S.A a fost nevoită
să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile,  în  intervalul  orar
09,00 – 13,00.

Sunt  afectati  de  lipsa  apei  consumatorii  din  perimetrul
delimitat de străzile:  Unirii -Pescarilor  – Lt. Economu –
Prelungirea Pescarilor.

Ne cerem scuze tuturor abonaților afectați de lipsa apei,
cărora le dăm asigurări că echipele RAJA fac tot posibilul
pentru remedierea avariei într-un timp cât mai scurt.

 

Polaris  M.  Holding  –
Mangalia, ANGAJEAZĂ!
27 august 2018 10:38
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Societatea angajează șofer mașină de mare tonaj, autocamion.
Puteți  trimite  CV-ul  dumneavoastră  pe  adresa  de  e-mail
mangalia@polaris.ro  sau  să-l  depuneți  personal  la  sediul
Polaris Mangalia din Str. Mihai Viteazu, nr.10E.

Pentru  remedierea  unei
avarii,  RAJA  SA  SA  a  fost
nevoită  să  întrerupă
furnizarea de apă potabilă pe
străzile  Panseluțelor,
Lăcrămioarelor  și  Zambilelor
din Medgidia
27 august 2018 10:38

 

Pentru remedierea unei avarii survenită la hidrantul de pe
str. Monumentului, din municipiul Medgidia, RAJA SA a fost
nevoită să întrerupă furnizarea de apă potabilă, astăzi, 23
august 2018, în intervalul orar 15:00-18:00. Sunt afectați de
lipsa  apei  consumatorii  de  pe  străzile  Monumentului,
Viorelelor,  Panseluțelor,  Lăcrămioarelor  și  Zambilelor.

https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/
https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/
https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/
https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/
https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/
https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/
https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-sa-sa-a-fost-nevoita-sa-intrerupa-furnizarea-de-apa-potabila-pe-strazile-panselutelor-lacramioarelor-si-zambilelor-din-medgidia/


Ne cerem scuze tuturor abonatilor afectati, carora le dam
asigurari ca echipele RAJA fac tot posibilul pentru realizarea
lucrarii  intr-un  timp  cat  mai  scurt  si  pentru  reluarea
frunizarii de apa.

Pentru  remedierea  unei
avarii,  RAJA  SA  a  fost
nevoită  să  întrerupă
furnizarea  apei  potabile  în
zona  Șos.  Mangaliei  –
Caraiman din Constanța
27 august 2018 10:38
Pentru remedierea unei avarii la conducta ce alimentează cu
apa  blocul  SM1  de  pe  Soseaua  Mangaliei,  din  municipiul
Constanta, RAJA SA a fost nevoita sa intrerupa furnizarea apei
potabile astăzi, 23 august 2018, in intervalul orar 09:00 –
13:00. Sunt afectati de lipsa apei consumatorii din perimetrul
delimitat de strazile: Șos. Mangaliei – Caraiman – Bd. 1 Mai –
Sos. Mangaliei, precum si cei arondati Punctului Termic 154.
Ne  cerem  scuze  tuturor  abonaților  afectați,  pe  care  îi
asigurăm  că  echipele  care  execută  lucrările  vor  face  tot
posibilul  pentru  finalizarea  intervențiilor  și  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.
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Două rute alternative pentru
sudul  litoralului  vor  fi
reabilitate,  anunță
președintele  CJ  Constanța,
Marius Horia Țuțuianu
27 august 2018 10:38

Președintele  Consiliului  Județean  Constanța,  Marius  Horia
Țuțuianu, împreună cu Lucian Lungoci, administratorul special
al Regiei Autonome Județene de Drumuri și Poduri Constanța,
au  anunțat,  astăzi,  intenția  de  a  reabilita  două  rute
alternative pentru sudul litoralului.
“În  fiecare  an  se  formează  ambuteiaje  pe  DN39  între
localitățile Agigea, Eforie Nord, Eforie Sud și Tuzla. După
mai multe discuții și consultări cu domnul Lucian Lungoci, am
căutat și identificat două rute viabile pentru acest tronson
de drum. Desigur că avem de lucru pentru ca cele două rute
ocolitoare să fie circulabile, și aici mă refer la investiții
pe două tronsoane de drumuri județene. Mai exact, vorbim de
construirea  unui  tronson  de  13  km  pe  DJ  393,  între
localitățile Techirghiol și Moșneni, iar cel de al doilea
tronson de 11 km, între localitățile Amzacea și Pecineaga, va
trebui refăcut. Sunt convins că până în luna iulie 2019 una
din cele două variante va fi gata” a declarat președintele
Consiliului Județean Constanța, Marius Horia Țuțuianu.
Prima  variantă  de  ocolire  pentru  DN39  este:  Autostrada
Soarelui A2 – DN39 – Agigea – DN38 – Techirghiol – DJ393
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Moșneni – DC5 – 23 August – DN39, tronson de aproximativ 25
de km, cu aproximativ 2 km mai lung față de drumul vechi. Cea
de-a doua variantă ocolitoare este: Autostrada Soarelui A2 –
Medgidia – DJ381 – Ciocârlia de Sus – DJ308 – Lanurile –
Mereni – DJ391 – Topraisar – DN38 – Amzacea – DJ392 –
Pecineaga – DJ394 – Dulcești – 23 August, acestă variantă
având o distanță aproximativă de 54 de km fiind aproximativ
egală cu ruta de pe DN39 spre sudul litoralului.

Avarie  RAJA  pe  Șoseaua
Națională din orașul Ovidiu!
27 august 2018 10:38
Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  astăzi,  22  august
2018,  la  conducta  principală  de  alimentare  cu  apă  de  pe
Șoseaua Națională, din orașul Ovidiu, RAJA S.A a fost nevoită
să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile,  în  intervalul  orar
12,00 – 14,00.
Sunt  afectati  de  lipsa  apei  consumatorii  de  pe  Șoseaua
Națională de la blocurile CD1,CD2,CD3 și CD4.
Ne  cerem  scuze  tuturor  abonaților  afectați,  pe  care  îi
asigurăm  că  echipele  care  execută  lucrările  vor  face  tot
posibilul  pentru  finalizarea  intervențiilor  și  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.
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Avarie RAJA pe strada Marin
Ionescu  Dobrogeanu  din
Mangalia!
27 august 2018 10:38

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  astăzi,  22  august
2018, la nivelul conductei de alimentare cu apă de pe strada
Marin Ionescu Dobrogeanu, din municipiul Mangalia, RAJA S.A a
fost  nevoită  să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile,  în
intervalul orar 11,00- 15,00.
Sunt afectati de lipsa apei consumatorii de pe strada Marin
Ionescu Dobrogeanu.
Ne  cerem  scuze  tuturor  abonaților  afectați,  pe  care  îi
asigurăm  că  echipele  care  execută  lucrările  vor  face  tot
posibilul  pentru  finalizarea  intervențiilor  și  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Pentru  remedierea  unei
avarii,  RAJA  a  oprit
furnizarea  apei  pe  strada
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Mihail  Kogălniceanu  din
Constanța
27 august 2018 10:38

 

Pentru remedierea avariei survenită la conducta de alimentare
cu apă, cu diametrul de 100 mm, de la intersecția străzilor
Cuza Vodă cu M. Kogălniceanu, din municipiul Constanța, RAJA
SA a fost nevoită să întrerupă furnizarea apei pe str. Mihail
Kogălniceanu, pe tronsonul cuprins de bd. Ferdinand și str.
Ștefan cel Mare, în intervalul orar 10:00 – 13:00.
Ne  cerem  scuze  tuturor  abonaților  afectați,  pe  care  îi
asigurăm  că  echipele  care  execută  lucrările  vor  face  tot
posibilul  pentru  finalizarea  intervențiilor  și  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Avarie  RAJA  pe  strada  Ion
Borcea din Constanța
27 august 2018 10:38
 

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  astăzi,  22  august
2018, la unul din branșamentele de pe strada Ion Borcea, din
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municipiul Constanța, RAJA S.A a fost nevoită să întrerupă
furnizarea apei potabile, în intervalul orar 08,30 – 14,00.
Sunt afectati de lipsa apei consumatorii de pe strada Ion
Borcea, pe tronsonul cuprins de Bd. Mamaia și str. Unirii.
Ne  cerem  scuze  tuturor  abonaților  afectați,  pe  care  îi
asigurăm  că  echipele  care  execută  lucrările  vor  face  tot
posibilul  pentru  finalizarea  intervențiilor  și  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.


